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O trwaj?cych i planowanych inwestycjach na drogach powiatowych w M?awie rozmawiamy ze
starost? powiatu m?awskiego Jerzym Rakowskim.

Mieszka?cy M?awy bywaj? zaskoczeni faktem, ?e nie wszystkie drogi na terenie miasta s? pod
zarz?dem ratusza, ale cz??? nale?y do powiatu.
Powiem wi?cej – cz??? jest te? wojewódzka, a nawet krajowa. To faktycznie bywa myl?ce. Ale faktem
jest, ?e jako powiat odpowiadamy w M?awie za 15 km dróg. To s? m.in. ulice Nowowiejska,
Padlewskiego, Lelewela, P?ocka, Sienkiewicza, cz??? Szpitalnej, ul. Nowa, Szre?ska, Graniczna,
Brukowa czy Ko?ciuszki. To wa?ne i znacz?ce drogi, je?li chodzi o komunikacj? w mie?cie, dlatego
zale?y nam, ?eby by?y w jak najlepszym stanie. Cz??? z nich jest, jak np. Napoleo?ska, Nowowiejska,
Padlewskiego czy niedawno przebudowana Lelewela.

Nied?ugo do??czy do nich ul. Nowa.
Ta ulica wymaga?a totalnej naprawy, ze wzgl?du na ogromny ruch, który na niej panuje oraz inwestycje,
które by?y tam prowadzone, m.in. budowa kanalizacji. Remont to by by?o za ma?o, dlatego zapad?a
decyzja o przebudowie. Projekt zrobili?my wspólnie z miastem, szacowali?my koszt zadania na ponad
25 000 000 z?. Zak?ada ono budow? ronda, nowe instalacje, ?cie?k? rowerow?, miejsca parkingowe.
W??czymy si? w przebudowywan? przez miasto ulic? Studzieniec. Jako powiat starali?my si? z ró?nych
?róde? pozyska? ?rodki zewn?trzne i musz? powiedzie?, ?e wyszed? nam finansowy majstersztyk.
Uda?o nam si? zdoby? 24 500 000 z? z Rz?dowego Funduszu Polski ?ad, a 750 000 z Funduszu
Rozwoju Dróg. Wk?ad w?asny mia? wynie?? 800 000 z?, po 400 000 mia?o pochodzi? z bud?etów
powiatu i miasta M?awa. Tymczasem po przetargu cena, któr? zaproponowa? wykonawca to tylko
16 120 000 z?! To by?o pierwsze od dawna post?powanie, w którym uda?o si? uzyska? ni?sz? kwot? ni?
zak?adana. Ostatecznie z Polskiego ?adu dostali?my 15 800 000, a z Rozwoju Dróg 460 000 z?, co
przeznaczymy na wk?ad w?asny. Miasto i powiat dok?adaj? po 27 000 z?. Powiem szczerze, ?e takie
inwestycje móg?bym cz??ciej realizowa?.

Ale to chyba niestety wyj?tek?
Zgadza si?. Czego? ca?kowicie przeciwnego do?wiadczamy teraz na przyk?adzie ulicy P?ockiej. Tutaj
równie? projekt zrobili?my z Miastem Mlawa, zawarli?my umow? o wspólnym wk?adzie w?asnym, po
milionie z?. Jako powiat pozyskali?my 3 mln 750 z rezerwy bud?etu pa?stwa, wi?c mieli?my prawie
6 000 000 z? na to zadanie. Zgodnie z kosztorysem wystarczaj?ca kwota na kilometrowy odcinek, który
planowali?my przebudowa? – od Ronda Miast Partnerskich przy Alei ?w. Wojciecha – do starej
„siódemki”. Tymczasem po przetargu uzyskali?my kwot?… 14 000 000 z?. Wspólnie z burmistrzem
zdecydowali?my wi?c o skróceniu tego odcinka, od „siódemki” do rzeki Seracz. Niestety, nie by?o ofert.
Postanowili?my do?o?y? wi?c do tego zadania pieni?dze, które zaoszcz?dzili?my na ulicy Nowej.
Dysponujemy kwot? ok. 11 000 000 z?. Teraz oferta w przetargu przekroczy?a 17 000 000 z?. Kolejny
raz og?osili?my post?powanie na krótszy odcinek. Czekamy na rozstrzygni?cie.

To s? niewyobra?alne pieni?dze.
Dlatego te? konieczna jest wspó?praca z miastem, ?eby cokolwiek uda?o si? zrealizowa?; ciesz? si?, ?e
tak dobrze si? uk?ada. Ju? na etapie projektowania kolejnych inwestycji dzielimy si? kosztami po 50
proc., staramy si? te? rozmawia? i dochodzi? do konsensusu, je?li chodzi o wk?ad w realizacj? zadania.
Dzi?ki temu da si? zrobi? wi?cej. My, jako powiat, ?rodków na inwestycje mamy niewiele, st?d jest to tak
wa?ne. W ca?ym powiecie obecnie, dzi?ki wsparciu gmin, wykonujemy zadania za 70 000 000 z?.
Kolejn? wspóln? inwestycj? z miastem jest remont ul. Sienkiewicza. M?awa przekaza?a nam 370 000 z?,
my dok?adamy tyle samo i planujemy poprawi? odcinek przy wiadukcie przy Szre?skiej. B?dzie tam
nowa nak?adka, chcemy od razu usprawni? tam ruch, wygospodarowuj?c pas dla skr?caj?cych w prawo.

A co z ulicami Graniczn?, Brukow? i Ko?ciuszki?
Starali?my si? o ?rodki na przebudow? Granicznej i Brukowej, potrzeba na ten cel 30 000 000 z?. Nie



uda?o nam si? zdoby? tych pieni?dzy, wi?c z?o?yli?my drugi wniosek, te? w porozumieniu z miastem, na
remont. Nowa nak?adka to warto?? ok. 3 000 000 z?. Czekamy na decyzj? w sprawie tych pieni?dzy.
Zdajemy sobie spraw?, ?e poprawa stanu tych dróg jest niezb?dna, tym bardziej, ?e po sko?czeniu
budowy Alei ?w. Wojciecha, spodziewamy si? tam wzmo?onego ruchu.

Je?li uda si? zrealizowa? remont, to przebudowa nie b?dzie ju? realizowana?
Przebudow? nadal przewidujemy, podobnie jak by?o z ul Now?. Poszukujemy ?rodków, ale zmienimy
kolejno?? i pierwsze?stwo b?dzie mia?a ul. Ko?ciuszki, tam brakuje nawet chodników.

Wszyscy zarz?dcy dróg – i miasto, i powiat – borykaj? si? teraz z pozimowymi naprawami.
Cz?stkowe naprawy ju? si? rozpocz??y si? w ca?ym powiecie. Warunki pogodowe nie s? jeszcze jednak
na tyle stabilne, ?eby to mog?y by? remonty ca?o?ciowe. Dysponujemy jednak urz?dzeniem, tzw.
patcherem, który pozwala na usuwanie dziur i sp?ka?. Wcze?niej mieli?my podpisan? umow? na
utrzymanie dróg z miastem, które w tym roku jej nie przed?u?y?o, ale podj?li?my wyzwanie i jestem
przekonany, ?e robimy to na takim poziomie, ?e mieszka?cy nie widz? ró?nicy. W ko?cu wszystkim nam,
w takim samym stopniu zale?y na bezpiecze?stwie.

Dzi?kuj? za rozmow?.

Rozmawia?a Urszula Adamczyk
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